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Vragen m.b.t. ingekomen stuk verzoek aan PS en GS grutto’s 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
PvdD 1 Kan worden toegelicht hoe op dit moment 

de balans gezocht wordt tussen 
ganzenverjaging en weidevogelbeheer?  

Dat vindt plaats in goed overleg met alle 
betrokkenen (natuurterreinbeheerders, LTO, 
agrarisch collectief, WBE), via de 
projectleiding, en dat is de 
Faunabeheereenheid.  

 2 We begrepen tijdens het werkbezoek dat 
Natuurmonumenten heeft aangegeven dat 
de verjaging ten koste gaat van de 
broedende weidevogels en dat er dus is 
gestopt met verjaging nu het broedseizoen 
is ingegaan. Kan inzicht geboden worden in 
welke gebieden de verjaging nog doorgang 
vindt na 11 maart (als dat het geval is) en 
waar niet? 

Op dit moment is er geen verjaging in 
gebieden van Natuurmonumenten. In het 
agrarisch gebied wordt de planmatige 
verjaging gecontinueerd tot aan de eerste 
snede (meestal begin mei), met de volgende 
aanpassingen:  
▪ Verjaging wordt alleen ingezet op groepen 
ganzen groter dan 15-20 exemplaren  
▪ Ganzenverjaging vindt niet meer plaats 
(ook niet bij groepen groter dan 15- 20 expl.) 
in de (directe) omgeving van de speciaal in 
het gebied voor weidevogels aangelegde 
plas-dras-oevers. 

 3 Op welke manier wordt SDBE betrokken 
dan wel actief op de hoogte gehouden van 
het verloop en de resultaten van de pilot? 

Het project is in eerste instantie opgezet 
vanuit de wens van de omgeving om 
ganzenoverlast te verminderen. Bij de start 
zijn de bij de provincie bekende 
belanghebbenden uitgenodigd. Daar heeft 
men niet aangegeven dat de Stichting 
Behoud de Eemvallei ook als 
belanghebbende betrokken zou moeten 
worden. Tot voor kort was deze Stichting 
niet bij de provincie, noch bij de 
projectleiding (Faunabeheereenheid) 
bekend. Wij zullen de Faunabeheereenheid 
vragen deze stichting op de hoogte te 
houden van de resultaten van de pilot.  

 4 Er wordt gesproken over verjagingsacties 
die 6 dagen per week plaatsvinden, terwijl 
het normaliter om 2x per week gaat: kan hier 
iets meer over gezegd worden? 

Twee keer per week verjagen is niet 
voldoende om ganzen te leren uit een 
gebied te blijven. Effectief verjagen kan 
alleen als dit consequent en altijd plaatsvindt 
op het moment dat er ganzen aanwezig zijn. 
Hier is ervoor gekozen alle dagen met 
uitzondering van zondag mogelijk verjaging 
toe te passen. Echter, als er geen ganzen 
zijn, dan vindt dit uiteraard ook niet plaats.  

PvdA 5 De commissieleden zijn op 13 maart 
meegenomen in de ganzenaanpak 
Eemland. Daar bleek ook al, net als uit deze 
ingezonden brief, dat de verjaging ook 
invloed heeft op de weidevogels. In 
hoeverre wordt de aanpak hierop 
aangepast, behalve het stopzetten van 
verjaging in de gebieden van 
Natuurmonumenten?  

Uit de pilot in het eerste jaar (2023) is niet 
gebleken dat het verjagen weidevogels 
beïnvloed. Over de effecten van het 
verjagen van ganzen op weidevogels in 
2024 kan nog niets geconcludeerd worden. 
Immers, de broedresultaten zijn nog niet 
bekend en de rapportages nog niet 
beschikbaar.  

 6 Worden de boeren in dit gebied (extra) 
gecompenseerd? 

Het project wordt uitgevoerd om de 
grondgebruiker enigszins te ontlasten. In 
principe is het de taak van de 
grondgebruiker zelf om schadepreventie te 
organiseren en uit te voeren. Het 
gecoördineerd verjagen van ganzen wordt 
ondersteund via de Faunabeheereenheid en 
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financieel ondersteund door de provincie 
Utrecht. Het is ten opzichte van andere 
gebieden een extra ondersteuning. In die zin 
hebben boeren een bonus t.o.v. andere 
gebieden.  

 


